



Chelovek. 2013-2024

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 6 Volume . 2014

The absent essence. 16 lengthy thesis about the meaning of human being

Sergey Avanesov

Abstract

The article formulates a number of key theses, that express understanding of the Human being as a conscious, free and open existence. This implies a correction of the "classical" ontological paradigm, that is based on the category of the entity. It is shown that the ontology as such has anthropological presuppositions. Return of the ontology to its lost "human dimension" must be a movement from the essentialistic paradigm to the personalistic (ecstatic and communicative) one, from metaphysics of the essence to the philosophy of existence and, therefore, the motion of the Human from the product - to the project.

Keywords list (en): HUMAN ONTOLOGY, PERSON, IDENTITY, FREEDOM, EXISTENTIAL COMMUNICATION, EXISTENCE

Date of publication: 01.12.2014

Citation link:

Avanesov S. The absent essence. 16 lengthy thesis about the meaning of human being // Chelovek. – 2014. – Issue 6 C. 127-134 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-326/>

Отсутствующая сущность 16 пространных тезисов о сути человеческого бытия

Аванесов Сергей Сергеевич

Аннотация

В статье сформулированы ключевые тезисы, выражающие понимание человеческого бытия как осознанного, свободного и перспективного существования, что предполагает коррекцию "классической" онтологической парадигмы, опирающейся на категорию сущности. Показано, что онтология как таковая имеет антропологические предпосылки. Возвращение онтологии утраченной ею "человекомерности" должно быть движением от эссенциальной парадигмы к пер-соналистической (экстатически-коммуникативной), от метафизики сущности к философии существования.

Ключевые слова: ОНТОЛОГИЯ ЧЕЛОВЕКА, ЛИЧНОСТЬ, ИДЕНТИЧНОСТЬ, СВОБОДА, ЭКЗИСТЕНЦИАЛЬНАЯ КОММУНИКАЦИЯ, СУЩЕСТВОВАНИЕ

Дата публикации: 01.12.2014

Ссылка для цитирования:

Аванесов С. С. Отсутствующая сущность 16 пространных тезисов о сути человеческого бытия // Человек. – 2014. – Номер 6 С. 127-134 .

URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-326/>